
o 

.R.u��lk Krzyw�czka 

LIPIEC '94 NR 6/7 (37 /38) ROK IV CENA 3000 ZŁ 

Solidarni z Grzesiem 
Występując w imieniu Rodziców, Rodziny oraz własnym zwracamy się z uprzej

mą prośbą do wszystkich życzliwych mieszkańców naszej społeczności o pomoc i 
wsparcie finansowe naszej niniejszej akcji prowadzonej na rzecz 7-mio letniego Grze
gorza Maliny. 

Jednym z najbardziej szlachetnych celów ludzkiej egzystencji jest działanie w 
kierunku ratowania zdrowia i życia ludzkiego. Takiej właśnie solidarności społecznej w 
chwili obecnej potrzebuje i oczekuje Grzegorz. 

Konieczność szybkiego wykonania przeszczepu szpiku to być może przyszłość i 
dalsze życie tego młodego członka naszej gminnej wspólnoty. 

Brak możliwości do poniesienia przez najbliższych kosztów leczenia oraz posia
dane zaświadczenia o stanie zdrowia Grzegorza ośmielają nas do zwrócenia się z tym 
apelem. Zaangażowanie społeczeństwa w zbiórkę pieniędzy na Wielką Orkiestrę Świą
tecznej Pomocy upoważnia nas do liczenia na wrażliwość środowiska na cudze proble
my. 
Nawet minimalne kwoty wpłacanę na konto w BS - Sułkowice Nr 835035-935-386 

wew. 68-32402-2 z zaznaczeniem „Grzegorz" - zwiększają szansę na pozytywne wy
niki naszych starań. Środki te będą pod ścisłą kontrolą tut. Ośrodka Pomocy Społecznej 
z możliwością wglądu dla zainteresowanych. 

Za okazane zrozumienie i ewentualną pomoc serdecznie dziękujemy. /Red./ 

Wybory w Gminie 
********************************** 

Oficjalne wyniki wyborów 
do Rady Miejskiej w 

Sułkowicach -
przeprowadzonych w dniu 

19.06.94 r. 
- Utworzono 22 jednomandatowe okręgi 
wyborcze. 
- Wybory przeprowadzono w 22 okręgach 
wyborczych. (cd. str.2) 

Złota Księga 
Dyrekcja i Rada Pedagogiczna Szkoły 
odstawowej im.A.Mickiewicza w Sułko

wicach przekazując dla Mieszkańców 
Sułkowic poniższe informacje chce się 
odzielić satysfakcją z wyników i osiąg
ięć dzieci i młodzieży-uczniów naszej 

szkoły w roku szkolnym 1993/94. 
Do największych osiągnięć szkoły na

leżą sukcesy młodzieży w olipiadach 

rzedmiotowych, imprezach sporto
wych i artystycznych na szczeblu woje-
ództwa. ( czytaj str. 6) 
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( cd. ze strony 1) 
- Powołano Obwodowych Komisji Wybor
czych 7. 

Okręg Nr 1 
- Uprawnionych do głosowania 346 osób 
- Głosujących 140 osób - Frekwencja 
40% 

1) Hodurek Kazimierz - 39 
2) Korpal Aleksandra - 76 
3) Kozik Kazimierz - 24 

Okręg Nr 2 
- Upr.423- Głos.242 - Frekwencja 57% 
1) Biela Aleksander - 45 
2) Frosztęga Józef - 51 
3) Gumularz Adam - 143 

Okręg Nr 3 
- Upr. 471- Głos. 160 - Frekwencja 40% 
1) Kołodziejczyk Władysława - 137 
2) Stokłosa Stanisław - 21 

Okręg Nr 4 
- Upr. 382- Głos. 139 - Frekwencja 36% 
1) Biela Jan - 87 
2) Kufrej Stanisław - 48 

Okręg Nr 5 
- Upr. 431- Głos. 185 - Frekwencja 43% 
1) Magiera Witold - 70 
2) Obst Marian - 23 
3) Ostafin Czesław - 62 
4) Ślusarz Jan - 16 

Okręg Nr 6 
- Upr. 421- Głos. 153 - Frekwencja 36% 
1) Biela Kazimiera - 40 
2) Hodurek Jan - 76 
3) Nędza Marian - 27 

Okręg Nr 7 
- Upr. 375- Głos. 167 - Frekwencja 44,5% 
1) Bełzowski Zbigniew - 82 
2) Koźlak Stanisław - 77 

Okręg Nr 8 
- Upr. 466- Głos. 176 - Frekwencja 38 % 
1) Rusek Józef - 89 
2) Sroka Jan - 31 
3) Zadora Józef - 43 

Okręg Nr 9 
- Upr. 375- Głos. 157 - Frekwencja 42% 
1) Mielecki Władysław - 40 
2) Ziembla Józef - 112 

Okręg Nr 10 
- Upr. 358- Głos. 182 - Frekwencja 51 % 
1) Krzykawski Andrzej - 54 
2) Latoń Stanisław - 121 

Okręg Nr 11 
- Upr. 377- Głos. 47 - Frekwencja 12,5% 
1) Biela Józef - 43 

Okręg Nr 12 
- Upr. 375- Głos. 71 - Frekwencja 19% 
1) Kwiatek Jacek - 54 

Okręg Nr 13 
- Upr. 360- Głos. 77 - Frekwencja 21 % 
1) Frosztęga Zofia - 30 
2) Kurzydło Józefa - 29 
3) Tondyra Jan - 17 

Okręg Nr 14 
- Upr. 466- Głos. 126 - Frekwencja 27% 
1) Jaśkowski Artur - 54 
2) Nędza Jan - 13 
3) Socha Jan - 49 

Okręg Nr 15 
- Upr. 213- Głos. 56 - Frekwencja 26% 
1) Przała Kazimierz - 22 
2) Szatan Leszek - 30 

Okręg Nr 16 
- Upr. 429- Głos. 100 - Frekwencja 23 % 
1) Kublik Jan - 73 
2) Starzec Marian - 24 

Okręg Nr 17 
- Upr. 395- Głos. 84 - Frekwencja 21 % 
1) Grabowski Feliks - 21 
2) Szczepaniak Stanisław - 36 
3) Woźnica Adam - 22 

Okręg Nr 18 
- Upr. 388- Głos. 118 - Frekwencja 28% 
1) Gancarczyk Roman - 49 
2) Powroźnik Kazimierz - 33 
3) Wolski Waldemar - 24 

Okręg Nr 19 
- Upr. 304- Głos. 98 - Frekwencja 32 % 
1) Fus Tadeusz - 69 
2) Mroczek Danuta - 19 

Okręg Nr 20 
- Upr. 297- Głos. 95 - Frekwencja 32 % 
1) Piątkowska Stanisława 79 

Okręg Nr 21 
- Upr. 419- Głos. 156 - Frekwencja 37% 
1) Stefan Władysław - 65 
2) Żarski Ignacy - 76 

Okręg Nr 22 
- Upr. 475- Głos. 148 - Frekwencja 31 % 
1) Miętka Józef - 48 
2) Rapciak Michał - 86 

Ogółem w Gminie Sułkowice: 
*********************** 

- Uprawnionych 8.546 osób 
- Głosujących - 2.869 osób 
- Frekwencja - 33,6 % 

***** 

Oprac. Red na podst. Komunikatu Woje
wódz)(iego Komisarza Wyborczego 

„S [u.iuję uroczyście ja/q) raany prac.ować c[[a cfoóra i 
omyś[ności gminy, lizia'Cać .zawsze .zgocfnie z prawem oraz z 

interesami gminy i jej mies.zf@,ńc6w1 gocfnie i rzetelnie 
reprezentować swoicfi wyóorców, tros.zc.zyt się o ie/i sprawy oraz 
n-ie s.zc.zęlizit si'C c[[a wy/q)nania .zadań gminy" 

Ślubowanie powyższej treści złożyło na Inauguracyjnej Sesji Rady Miejskiej 22 no
wo wybranych Radnych: 

ełzowski Zbigniew, Biela Jan, Biela Józef, Frosztęga Zofia, Fus Tadeusz, 
Gancarczyk Roman, Gumularz Adam, Hodurek Jan, Jaśkowski Artur, Kołodziejczyk 
Władysława, Korpal Aleksandra, Kublik Jan, Kwiatek Jacek, Latoń Stanisław, 
Magiera Witold, Piątkowska Stanisława, Rapciak Michał, Ru.sek Józef, Szatan 

eszek, Szczepaniak Stanisław, Ziembla Józef, Żarski Ignacy. 
Z w/w składu, 11 Radnych składało ślubowanie po raz pierwszy. 

Pierwsza sesja Nowej ady 
2godnie z obowiązującymi przepisami pierwszą sesję plenarną nowej Rady 

Miejskiej zwołał były przewodniczący-Jan Socha. 
Dokonał oficjalnego otwarcia posiedzenia przekazując równocześnie dalsze prowadze

nie obrad Radnemu Seniorowi - Romanowi Gancarczykowi.Po stwierdzeniu stanu 
obecności (22 radnych) prowadzący przedstawił program spotkania,przyjęty przez 
obecnych jednogłośnie w formie głosowania 
W przegłosowanym porządku obrad czytamy m.in.: 

-Złożenie ślubowania przez członków Rady Miejskiej; 
-Wybór przewodniczącego Rady Miejskiej; 
-Wybór delegata do Sejmiku Wojewódzkiego .. 
Treść roty ślubowania odczytał prowadzący obrady, najmłodszy natomiast członek Ra:

y Miejskiej-Witold Magiera wyczytywał nazwiska. Każdy wywołany indywidualnie 
wypowiadając słowo „ślubuję",przyjmował na siebie odpowiedzialność i ciężar pełnie
nia obowiązków radnego. 
Następnie przystąpiono do wyboru Przewodniczącego Rady. Ponieważ wybory tej fun

kcji odbywają się w trybie głosowania tajnego powołano Komisję Slcrutacyjną. 
(cd. str. 3) 



(cd. ze str. 2) 
Stanisława Piątkowska zgłosiła wraz z rekomendacją Rad

ną Okręgu Nr.3 - Władysławę Kołodziejczyk, natomiast Sta
nisław Szczepaniak kandydaturę Radnego Okręgu Nr.18 -
Romana Gancarczyka. Ponieważ innych kandydatur nie zgła
szano lista została zamknięta i Komisja Skrutacyjna przystąpiła 
do przeprowadzenia wybom. 
Po przerwie Józef Rusek odczytał obecnym protokół Komisji: 

-Głosujących Radnych - 22 
-Władysława Kołodziejczyk - 14 
-Roman Gancarczyk -8. 
Dalsze prowadzenie obrad przejęła od tej chwili Władysła

wa Kołodziejczyk jako Przewodnicząca Rady Miejskiej-ka
dencji 1994/98. 
Również w głosowaniu tajnym dokonano wyboru Delegata do 

Sejmiku Samorządowego.Została nim zgłoszona przez Adama 
Gumularza - Radna Okręgu 1 Aleksandra Korpal.W wyniku 
głosowania otrzymała 20 głosów „za" przy 2 „przeciw". 

Obszerne wystąpienie miał bezpośrednio przed głosowaniem 
były Delegat na Sejmik - Stanisław Kufrej. Naświetlił On rad
nym charakter pracy, zakres problemów oraz możliwości Sejmi
ku. Udostępnił również nową wersję Honorowego Kodeksu 
Radnego opracowaną przez Komisję Ocen i Interwencji SSWK. 
Oto treść Kodeksu. 
P OSTANOWIENIA OGÓLNE 
I .Radny jako członek władz lokalnych ma władzę określoną pra
wem, musi działać zgodnie z tym prawem i nie może tej władzy 
nadużywać. 
2.Radnego obowiązuje znajomość zasad postępowania,które na
kazuje prawo, regulaminy rady oraz niniejszy Kodeks. 
3.Radny jest zobowiązany stosować się do tych nakaz6w i zasad 
oraz dbać, aby jego sytuacja osobista nie kolidowała z ustale
niami Kodeksu i prawa. 
4.Radny nie powinit", nigdy być zwolennikiem dzielań sprzecz
nych z tymi zasadar,ti ani też do nich zachęcać. 
Obowiązki publiczne oraz korzyści osobiste 
5.Radny realizuje swoje obowiązki w imieniu i dla całej społecz
ności. 
6.Radny ma szczególne obowiązki względem swoich wyborców, 
włączając tych, kt6rzy na niego nie glosowali. 
7.Radny, nawet jeśli jest członkiem partii politycznych lub ugru
powań i pozostaje pod silną presją innych ich członków, musi 
oamiętać, że tylko on ponosi odpowiedzialność za wybór podję
tej decyzji. 
8.Radny nie powinien nigdy brać udziału w podejmowaniu de
cyzji dotyczących spraw z kt6rymi wiążą się jego osobiste ko
rzyfci. 
9.Radny nie powinien nigdy dopufcić,nawet jeśli szczeg6lne oko
liczności mu na to pozwolą, aby jego osobiste korzyści miały 
wpływ na podejmowaną decyzję. 
1 O.Radny nie powinien nigdy robić czegoś, czego nie umiałby 
wytłumaczyć swoim wyborcom, jego postępowanie bowiem i to 
co społeczeństwo o tym postępowaniu wie, będą wpływały na re
putację całej rady. 
I i .Radny powinien unikać jakichkolwiek powod6w do podejrzeń, 
że jego postępowanie jest niestosowne i niezgodne z niniejszym 
Kodeksem oraz przepisami prawa. 
UJAWNIENIE KORZYŚCI MATERIALNYCH I NIEMATERIAL
NYCH 
12.Radny jest obowiązany do bezwzględnego ujawniania zar6w
no bezpośrednich jak i pośrednich korzyfci materialnych i nie
materialnych, włączając w to swojego wsp6łmalżonka i bliskich, 

kt6re może osiągniąć w związku z rozstrzyganą przez radę spra
wą, a także wyłączyć się z glosowania nad nią. 
13 Radny powinien zawsze stosować zasady dotyczące ujawnia
nia osobistych korzyści w SW(,jej pracy z urzędnikami adminis
tracji publicznej oraz w nieoficjalnych kontaktach z innymi 
radnymi, postępując nie mniej skrupulatnie niż w czasie formal
nych zebrań rady. 
14.Radny nie powinien nigdy pozwolić aby powstało wrażenie, 
że jest skłonny wykorzystać swoją pozycję bardziej do osobistych 
korzyści niż dla dobra og6lu. 
15.Radny nie powinien nigdy przyjmować przewodnictwa w ra
dzie ani podejmować działań w organach rady, jeżeli sprawa 
dotyczy go osobiście. 
RADNI I URZĘDNICY 
16.Radny nie_powinien nigdy być zatrudniony jako urzędnik ad
ministracji odpowiadającej bezpośrednio przed radą, kt6rej rad
ny jest członkiem. 
17.Radny jest obowiązany do respektowania zadań, obowiązków 
i odpowiedzialności urzędnik6w. 
18.Radny nie powinien szukać ani akceptować preferencyjnego 
traktowania przez urzędników, gdy on sam, jego krewni lub jego 
firma załatwia na terenie urzędu swoje sprawy jako petenci. 
19.Radny powinien zawsze, uczestnicząc w podejmowaniu decyz
ji personalnych, kierować się oceną przydatności kandydata do 
zajmowania danego stanowiska lub funkcji, nie zaś innymi, po
zamerytorycznymi względami. 
20.Radny nie powinien nigdy ujawniać czy używać poufnych in
formacji dla odnoszenia osobistych korzyści lub dyskredytowania 
rady,organ6w gminy lub urzędu. 
21.Radny nie powinien nigdy przyjmować nienależnych korzyści 
materialnych związanych z pełnieniem funkcji radnego. 
22.Radny jest zobowiązany do skrupulatnego przestrzegania za
sad związanych z wydatkami na realizację swoich obowiązków. 

W następnej kolejności, zgodnie z przyjętym programem była 
przedstawiona przez burmistrza informacja o pracy Zarządu 
Miejskiego w okresie międzysesyjnym, stanie budżetu i zada
niach rzeczor• :h realizowanych w pierwszym p6łroczu. 

Zgodnie z Ustawą o Samorządzie Terytorialnym oraz obowiązu
jącym Statutem Gminy, na kolejnej sesji, której termin ustalono 
na dzień 11 lipca 94 miał być dokonany wyb6r zastępc6w 
przewodniczącego oraz burmistrza. Chcąc zatem właściwie 
przygotować program obrad, już na pierwszej sesji radni musieli 
zadecydować o zasadach i trybie wyborów na wymienione sta
nowiska. W szczególności należało olcreślić, czy Rada chce 
wybrać burmistrza z pośród swoich członków, czy też ogłosi 
konkurs. Na wniosek Radnego-Ignacego Żarskiego głosowanie w 
tej sprawie odbywało się w sposób tajny .Stosunkiem głos6w 
16:5 ( 1 głos nieważny) radni zdecydowali, że na najbliższej 
sesji dokonają wyboru burmistrza z członk6w Rady Miej
skiej. Ustalono formę i termin składania zgłoszeń. 
Na zakończenie sesji inauguracyjnej w ramach wolnych wnios

ków dotyczących spraw organizacyjnych Jan Biela nadmienił o 
współpracy radnych z organami gminy i własnymi wyborca
mi-wynikającej ze stosownych przepis6w ustawowych, nato
miast Jan Hodurek zaapelował Ó wzajemną współpracę i 
zrozumienie między radnymi przy podejmowaniu wszelkiego 
rodzaju decyzji. 
Po ustaleniu głównego zarysu programu posiedzenia następne

go, Przewodnicząca ogłosiła zakończenie I-szej sesji nowej 
kadencji. 



... SESJA RADY MIEJSKIEJ SUŁKOWICE 

1 1  lipca 94 odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej na któ
rej m.in. wg.przygotowanego porządku obrad dokonano wyboru 
2-ch v-ce przewodniczących oraz burmistrza. 
Na stanowiska Zastępc6w Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Sułkowicach wybrano: 
-Artura  Jaśkowskiego - 18 głosów, 
-Zofię Frosztęgę - 16 głosów 
Na stanowisko burmistrza, zgodnie z kryteriami ustalonymi na 

poprzedniej sesji wpłynęła jedna kandydatura 
- A dama Gumularza, zgłoszona przez Zofię Frosztęgę. 
Przed głosowaniem kandydat przedstawił zebranym własną kon
cepcję tez programowych Samorządu Gminy Sułkowice w ka
dencji 94/98. 

Zdaniem autora program opracowany został na podstawie 
doświadczeń I-kadencj i  oraz wyniku wyborów samorządo
wych w Gminie Sułkowice w dniu 19 czerwca 94r. Na opubli
kowanie całego wystąpienia w chwili obecnej się nie 
zdecydowaliśmy, w kolejnych jednak wydaniach zawartą proble
matykę postaramy się tematycznie poruszyć, jako wartą analizy 
i śledzenia w trakcie upływu kadencji. 
Na uwagę zasługuje wstęp do opracowania, który cytując uzna

jemy jako wstęp do pewnego rodzaju cyklu przygotowywanego 
w oparciu o w/w koncepcję. Cyt ... ,,Analizując wynik wybor6w 
należy domniemywać, że intencją dokonywanych przez wyborc6w 
decyzji nie było oczekiwanie gruntownych zmian w pracy Samo
rządu. Dość stwierdzić, że zdecydowana większość Radnych 
poprzedniej kadencji została wybrana po raz drugi do Rady 
Miejskiej (11 z 14). W wyniku wyborów dopatruję się więc ak
ceptacji generalnie przyjętych rozwiązań, przy jednoczesnym 
oczekiwaniu na usprawnienia dzialal:n.ości Urzędu, Zarządu 
oraz reaJ,iwwanych przez Gminę zadań. Propozycja programu 
działalności Samorządu zakłada więc: 
-Kontynuację podjętych zadań inwestycyjno-remontowych oraz 
rozwiązań organizacyjnych z r6wnoczesnym doskonaleniem me
tod działań w celu podniesienia ich efektywności; 
-Poszukiwania nowych dochod6w Gminy, celem zwiększenia moż
liwości budowy niezbędnej infrastruktury; 

Sesja 
N a  sesji Rady Miejskiej w dniu 15.07. dokonano wyboru sta

łych Komisji RM, ustalono ich skład liczbowy uwzgędniając 
ustawową ilość radnych (50% + 1) oraz wybrano przewodniczą
cych. 
Przy Radzie Miejskiej będą więc pracowały następujące komis

je problrmowe: 
-Komisja  Budżetu, Finansów, Rozwoju  Gospodarczego i 
Przestrzennego Gminy (8 członków z RM)-przew. Zofia Frosz
tęga; 
-Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki (5 członków
)-przew. Aleksandra Korpal; 
-Komisj a  dis Przeciwdziałania Bezrobociu, Zdrowia, Opieki 
Społecznej (8 członków)-przew. Roman Gancarczyk; 
-Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska (8 
członków)- przew. Józef Rusek; 
-Komisj a  Bezp ieczeństwa Publicznego i Ochrony P.Pożarowej 
(5 członków)-przew. Jan Bodu.rek; 
-Komis ja Rewizyj na (4 członków)-przew. Leszek Szatan; 
-Komisja  Statutowa (3 członków)-przew. Witold Magiera; 

-Stwarzanie warunk6w do podejmowania wsp6lnych przedsięw
zięć zorganizowanych grup mieszkańc6w przez wspieranie inicja
tyw lokalnych oraz odbudowę więzi społecznych w gminie, 
mieście i sołectwach. 
Moim zdaniem podstawowym celem działalności Samorządu Sul
kowie kadencji 1994-98 powinno być nie tyle zbudowanie dziesi
tek kilometr6w dr6g, kanalizacji i chodnik6w.Tu efekty zależą 
przede wszystkim od pieniędzy.Za najważniejsze zadanie każde
go Radnego,Zarzqdu i Burmistrza uważam działania na rzecz 
zbudowania SPOŁECZNOŚCI LOKALNEJ.Naszym wspólnym 
sukcesem będą więc nie tyle miliardy zł. zaiwestowane na pla
cach bud6w, ile doprowadzenie w kolejnych latach do odbudo
wania poczucia odpowiedzialności wszystkich za dobro 
wsp6lne.Do zastąpienia w społecznym żargonie słowa ONI 
stwierdzeniami NASZA RADA,NASZ Z4.RZĄD, NASZA GMINA,,. •• 
W wyniku tajnego głosowania - stosunkiem głosów 19 „za" ,3 

,,przeciw" 
Burmistrzem Gminy Sułkowice został - Adam Gumularz. 
Kolejnym poddanym pod dyskusję punktem obrad była sprawa 

ilości zastępców burmistrza.Radni wypowiadali się w różny spo
sób, różnie motywując swoje stanowisko.Były głosy za zlikwi
dowaniem funkcji zastępców, były za jednym zastępcą na cały 
etat jak również za utrzymaniem dotychczasowej struktury Urzę
du czyli dwóch zastępców po 0,5 etatu. 
W wyniku głosowania ustalono iż w chwili obecnej zmian nie 
będzie, czyli Burmistrz będzie miał w dalszym 2-ch 
zastępców na pół etatu. Za takim układem głosowało 18 Rad
nych, przeciw było 3-ch, a wstrzymał się od głosu 1 .  
Kolejnym pkt.programu była sprawa składu l iczbowego ko

misj i  RM oraz ich ilości.Radni złożyli deklaracje w jakich 
komisjach decydują się pracować.Problem składu osobowego ko
misji, ich przewodniczących oraz składu Zarządu przeniesiono 
na sesję kolejną. Na nią również Radni mieli przygotować włas
ne propozycje do programu pracy Rady Miejskiej. 
Sesję kolejną ustalono na dzień 15 l ipca 94 r. 

Rady Miejskiej0 
-Komisja  Organizacyjna (8 członków-przewodniczących posz
czególnych Komisji)-przew. Władysława Kołodziejczyk. 
Do pracy w w/w komisjach mogą być powołane również osoby 
spoza Rady - za wyjątkiem Komisji Organizacyjnej. Decyzję w 
tej sprawie pozostawiono w gestii już istniejącego składu. 

Na wniosek Burmistrza, poparty obszerną motywacją, radni 
przegłosowali następnie kandydatury zgłoszone na stanowiska 
Zastępców Burmistrza. Zostali nimi: 
- Stanisława Piątkowska - 22 gł. - Magiera - 19 gł. 
Do  Zarządu Miejskiego wybrani natomiast zostali: 
-J6zef Rusek-21 gł.,-Józef Ziembla-14 gł.,-Jan Kublik-12 
W punkcie dotyczącym wniosków i interpelacji na uwagę zasłu

gują wystąpienia: 
-I.Żarskiego - dot.uruchomienia środków przewidzianych w pla
nie budżetowym na zadania realizowane przez LZS Krzywaczka, 
-J.Hodurka - interwencja w sprawie sprawności hydrantów ulicz
nych i odpowiedzialności za ich konserwację, 

(cd. str.5) 

.... 



(III Sesja cd. ze str.4.) 
-M.Rapciaka i J.Hodurka - telefonizacja, 
kryteria przyznawania oraz niejasne zasa
dy panujące w tym temacie. 

W dyskusji ogólnej, sprowokowanej 
przez sołtysa wsi Rudnik, ostrej krytyce 
poddano stan poboczy oraz drzew przyd
rożnych w układzie bezpieczeństwa jak i 
estetyki. 
Zupełnie nieoczekiwanie dla uczestników 

sesji, został wprowadzony w obrady sym
patyczny przerywnik przez Władysława 
Piątkowskiego. Z drużyną piłkarek 
ręcznych powrócił On do Sułkowic ze 
swojej „wyprawy" do Italii - jako zwy
cięzca - prezentując dwa wspaniałe pu
chary, dyplomy międzynarodowe oraz 
plik folderów. (Rozmowa z trenerem Wła
dysławem Piątkowskim na stronie .... ). 

K.Z. 

wszystkim 
Wyborcze emocje poza nami. Co dały nam te Wybory? Co dały mnie osobiście? 
Muszę przyznać, że narastające w 1993 konflikty oraz jednostronnie negatywne 

oceny przekazywane z ust do ust wywoływały zniechęcenie. Zadawałem sobie pytanie, 
czy warto było każdą chwilę przeznaczać na pracę. Czy warto było zmienić pracę w 
zerwcu 1990 r, tj. wówczas gdy moje życie zawodowe zaczynało się układać? Czy 

miałem prawo poświęcić swoje własne sprawy na rzecz spraw wspólnych. To zniechę
cenie a także zmęczenie stawiało pod znakiem zapytania sens ponownego kandydowa
nia. Podobne odczucia sygnalizowali mi także inni członkowie Zarządu oraz Radni. 

łumaczyłem wówczas innym, nie do końca sam przekonany, że powtórne kandydowa
nie jest obowiązkiem. Cztery lata pracy to jakby egzamin, wybory to wynik tego 
egzaminu. Pytałem wówczas, kto zdając egzamin nie popatrzy na tablicę wyników? 
Choćby nawet na tych wynikach miały zaciążyć emocje. 

Dzisiaj muszę wszystkich moich Wyborców przeprosić za te wątpliwości. Dzię
kując za poparcie w Wyborach, za życzliwe słowa muszę powiedzieć że daliście mi 
Państwo bardzo jednoznaczną odpowiedź. Że tak pracować nie tylko było warto ale 
także trzeba nadal, tyle że mądrzej i sprawniej - w stałym kontakcie z Wami. To też 
deklaruję na najbliższe cztery lata. 

.fllJfam (jumular.z 

Co nowego w gazyfikacji? 

Kiedy .n.VJII.JUI."-•"" gazyfikacji 
Sułkowic? 

W dniu 4 lipca odbyło się spotka
nie uczestników III i IV etapu gazyfikacji 
Sułkowic. Mieszkańcy zaproszeni pisem
nie, tym razem dopisali. W trakcie spot
kania burmistrz zapoznał obecnych z 
nowym regulaminem Społecznego Komi
tetu Gazyfikacji. To już koniec gazyfikac
ji - po co więc było zmieniać regulamin? 
Powodów było kilka. Przede wszystkim 
jednak, chodziło o możliwość włączenia 
do budżetu gminy wpłat mieszkańców i 
dokonanie rozliczenia inwestycji przez 
Urząd. 
Co więc nowego w regulaminie? 
l .  Społeczny Komitet Gazyfikacji to nie 
wybrana grupa mieszkańców, lecz wszys
cy mieszkańcy wspólnie budujący sieć 
gazową. 
2. Wpłaty mieszkańców zostały nazwane 
w nowym regulaminie „daniną oubli1cz111a 
na rzecz Gminy", dzięki temu będzie 
można je włączyć do budżetu i właściwie 
rozliczać. Będzie to miało szczególne 
znaczenie po zakończeniu inwestycji i 
rozwiązaniu. się Komitetu. Wówczas Za
rząd Miejski będzie zobowiązany do zbie
rania opłat od tych mieszkańców, którzy 
nie dokonali wpłat w terminie. Oczywiś
cie wysokość należnych opłat za gazyfi
kację będzie zależała od opóźnienia 
wpłaty. 
3. Dokonano wyraźnego rozgraniczenia 
obowiązków między Radę Komitetu a 
Urząd Miejski. 
Do obowiązków Rady Komitetu, należy: 

a/ pozyskiwanie środków (wpłat) i groma
dzenie ich na koncie dochodowym; 
b/ uzgadnianie tras i organizowanie wy
konawstwa prac ziemnych; 
c/ przekazywanie środków na rachunek 
inwestycyjny Gminy; 
d/ prowadzenie ewidencji prac ziemnych i 
przekazywanie danych do rozliczeń; 
e/ weryfikacja zakresu finansowania in
westycji - ciągi główne Gmina, sieć roz
dzielcza Komitet; 
f/ podejmowanie indywidualnych decyzji 
w sprawie rozłożenia wpłat na raty i 
ewentualnego umorzenia odsetek (w wy
jątkowych przypadkach) 
Obowiązkiem Urzędu, jest: 
a/ prowadzenie całości spraw wykonaw
czych dotyczących zarówno sieci głównej 
jak rozdzielczej (z wyłączeniem prac 
ziemnych na sieci rozdzielczej); 
b/ sporządzanie rozliczeń; 
cl przejęcie funkcji Rady Komitetu po je
go rozwiązaniu. 

Dokładnie określono też zasady 
rozliczeń. Załącznik do regulaminu pre
cyzyjnie określa sposób określania wy
sokości rat, odsetek, terminów płatności 
oraz prac ziemnych przypadających na 
jednego odbiorcę. Określa też tryb postę
powania w przypadku konieczności prze
sunięcia terminów płatności. 

Obydwa powyższe dokumenty, 
u.chwalone przez wszystkich uczestni
ków zebrania są do wglądu zaintereso-
wanych w Referacie Techn. 
Inwestycyjnym Urzędu. 

W trakcie spotkania padło wiele 
pytań n.t. w/w zasad. Można też było za-

poznać się z wysokością wpłat, zaległoś 
ci, należnych odsetek - naliczonych przy 
założonej stopie procentowej 0.1 % 
dziennie i terminach wpłat przesuniętych 
na dzień 01.01.1994 r. 
Zebrani zaakceptowali przygotowan 
przez Urząd propozycję rozliczeń, 
przyjmując tym samym: 
1. Wysokość odsetek od nietermino
wych płatności wynosi 0.1 % -dziennie 
(36,5 % w stosunku rocznym); 
2. Terminy wpłat wszystkich rat dla ID 
i IV etapu, po których naliczane są od
setki karne przesunięto na dzień 1 
stycznia 1994 r. 
3. Sposób wynagrodzenia tych mieszkań
ców, którzy dokonali wpłat przed 1 stycz
nia 1994 r. Zostaną im zaliczone na 
poczet kolejnych rat, odsetki w wysokoś 
ci 0.1 % za każdy dzień przed tym termi
nem. 

Kończąc zebranie burmistrz poin 
formował o podjętym przez Zarząd Miej
ski opracowaniu bilansu potrzeb gazu i 
blokowani.u wszystkich większych od
biorców do czasu uzyskania pewności 
że nie naruszy to potrzeb odbiorców in
dywidualnych. Stwierdził również, że 
przy zgodnej współpracy mieszkańców 
gazyfikacja Sułkowic powinna zosta 
zakończona jeszcze w trakcie wakacji. 

Przewodniczący Komitetu przypom
niał, że w Zakładzie Gospodarki Komu 
nalnej, są do nabycia zakupione przez 
Komitet reduktory gazowe, 400 tys. z 
tańsze niż obecnie w sklepach. 

(Inf. wł.) 



(Złota Księga cd ze str. 1) 

OLIMPIADY 
PRZEDMIOTOWE 

- I miejsce w Wojew6dzkiej Olimpia-
• dzie Geograficznej zdobył Marcin Za

rzecki, uczeń klasy VIIIa, którego do 
olimpiady przygotowała p.mgr Marta 
Przęczek; 
- Laureatką Wojewódzkiej Olimpiady 
Polonistycznej została Anna Sak, uczen
nica klasy VIIIa; 
Należy podkreślić że Ania i Marcin są 

zwolnieni z egzaminów wstępnych do 
szkoły średniej i mogą sobie wybrać każ
dą szkołę którą zechcą. 
- Finalistką Wojew6dzkiej Olimpiady 
Polonistycznej była także Barbara Dunaj , 
uczennica klasy VIIIa.Basia j est zwolnio
na z egzaminu z j .polskiego. 
Obie uczennice do olimpiady polonistycz
nej przygotowywał mgr Zbigniew Syrek. 

IMPREZY SPORTOWE 
- I miejsce w półfinale i III w finale wo
jewódzkich Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
zdobyła reprezentacja szkoły w składzie: 
- Szuba Marek -ucz.kl. Vlb 
- Betlej Maciej -ucz.kl.VIIb 
- Jędrzejowski Adam -ucz.kl.VId 
- Latoń Waldemar -ucz.kl.VId (król 

strzelców zawodów półfinałowych-9 tra
fień) 
- Stokłosa Witold -ucz.kl.VId 
- Oliwa Zbigniew -ucz.kl.VIc 
- Profic Grzegorz -ucz.kl.VId 
- Judasz Grzegorz -ucz.kl.Va 
- Zawada Ryszard -ucz.kl.VIc 

Drużyna ta rozegrała w sumie 1 O spotkań 
(8 wygrała, 1 remis, 1 porażka). Drużynę 
przygotował i doprowadził do sukcesu 
p.mgr.Czesław Rzepka. 

II miejsce w wojew6dzkich mistrzos
twach piłki ręcznej s zkół podstawowych 
w kategorii młodziczek m łodszych zdo
była drużyna przygotowywana przez 
p.mgr.Władysława Piątkowskiego. Wszys
tkie są zawodniczkami KS „Gościbia". 
Jako opiekun drużyny na zawodach spor
towych występował działacz społeczny 
p.Marek Bielecki. 

Drużyna grała w składzie: 
- Flej tuch Agnieszka -ucz.kl.VIb 
- Goryl Katarzyna -ucz.kl.Via 
- Bielecka Urszula -ucz.kl.VIb 
- Przała Jolanta -ucz.kl.Via 
- Pochopień Edyta -ucz.kl.VIb 
- Obajtek Anna -ucz.kl.VIb 
- Profic Alicja -ucz.kl.Vd 
- Gasińska Marta -ucz.kl.Via 
- Sroka Alicja -ucz.kl.Vlb 
- Kaleta Anna -ucz.kl.Via 

Latoń Karolina -ucz.kl.Va 
- Gola Jadwiga -ucz.kl.Vd 
- Stokłosa Dorota -ucz.kl.Vd; 

- V miejsce w Wojewódzkich Sztafeto-
wych Biegach Przełajowych Dziewcząt i 

Chłopców zdobyła reprezentacja gminy w 
której przewagę stanowiła młodzież na
szej szkoły przygotowana przez p.Halinę 
Przałę i p.mgr Czesława Rzepkę. 
Oto skład: 
- Skrzypek Małgorzata - ucz.kl.VIIIb 
- Rozum Iwona - ucz.kl.VIIId 
- Bełzowska Anna - ucz.kl.VIId 
- Blak Joanna - Rudnik 
- Jończyk Anna - Rudnik 
- Ciężkowski Jacek - ucz.kl.VIIlc 
- Bernecki Sebastian -ucz.kl.VUib 
- Koźlak Wacław - ucz.k

l
. VIIIb 

- Profic Jacek - Rudnik 
- Stręk Wiesław - ucz.kl.VIIIa. 

- XII miejsce w Wojewódzkich Indywidu-
alnych Biegach Przełajowych zdobył Ber
necki Sebastian uczeń klasy VIIlb, 
którego do startu przygotował mgr Czes
ław Rzepka. 

IMPREZY 
ARTYSTYCZNE 

- I miejsce w Rejonowym Przeglądzie 
Dorobku Artystycznego Szkół w kategorii 
tańca i III miejsce na szczeblu wojewódz
kim zdobył zespół taneczny - działający 
pod patronatem tut.Ośrodka Kultury i 

Szkoły.Liczne sukcesy zespołu to zasługa 
instruktorów:p.mgr Danuty Kostowal-in
str.tanecznego oraz p.mgr Dariusza Re
guckiego-instr.muzycz. 
Ciągłą opiekę nad zespołem sprawują tak
że panie Maria Bochnia i Danuta Pląder 
oraz p.mgr Robert Suwaj,a sponsorują w 
miarę własnych możliwości Ośrodek Kul
tury,Rada Osiedla,Rada Rodziców i Szko
ła. 
Uczniowie nasi brali również udział we 

wszystkich konkursach organizowanych w 
gminie zdobywając nagrody i wyróżnie
nia. 
- W Gminnym Konkursie Recytatorskim 
uczniowie startowali w dwóch grupach: 
- w przedziale klas IV - VI Katarzyna 

Sosin ucz.kl.Via zdobyła I miejsce,a Łu
kasz Zarzecki ucz.kl.Va II miejsce; 

- w przedziale klas VII - VIII Miłosz 
Sroka ucz.kl.VIld zdobył miejsce II, a 
Anna Garbień uczennica klasy VIlib 
miejsce III. 
Uczniów tych przygotowywali do udziału 
w tym konkursie nauczyciele języka pol
skiego: pp.mgr Danuta Dyląg, mgr Bogu
miła Blak, mgr Zbigniew Syrek. 
- W Gminnym Konkursie Palm Wielka-

nocnych wzięli udział najmłodsi ucznio
wie naszej szkoły. 
I miejsce za największą, najpiękniejszą, 

najbardziej pomysłową i własnoręcznie 
wykonaną palmę przyznano klasie me

.Uczniowie wykonali 2 piękne palmy pod 
opieką wych. klasy p. mgr Zofii Jodłow
skiej.Otrzymane nagrody dzieci przekaza
ły S�kole; 
II miejsce zdobyła klasa Ilb, która swoją 

palmę przygotowała z wych. p.mgr Dam1-
tą Kostowal. 
- Zespół uczniów klas starszych pod opie
ką nauczycielki biologii p.mgr Jolanty 
Garbień wziął udział w konkursie ekolo
gicznym.Zdobytą nagrodę w wysokości 1 

mln.zł przeznaczy się w Szkole na cele 
ekologiczne. 
- Znaczący był również udział naszych 
uczniów w wystawach prac plastycznych 
o tematyce ekologicznej i tematyce poś
więconej pacyfikacji Sułkowic - zorgani
zowanych przez Ośrodek Kultury. 
Prace te przygotowywali uczniowie pod 
kierunkiem nauczycielki plastyki p.Ewy 
Oliwy i wychowawczyń klas I-III. 

Bardzo ważnym wyróżnieniem indywi
dualnym dla ucznia j est otrzymanie świa
dectwa z biało-czerwonym paskiem. 
Uchwałą Rady Pedagogicznej przyznaje 
się j e  w klasach IV-VIII za bardzo dobre 
wyniki w nauce (średnia ze wszystkich 
ocen powyżej 4,75) oraz wzorowe lub 
bardzo dobre zachowanie.Uczniowie tacy 
zostają wpisani do Złotej Księgi. 
Uczniowie klas I-III nie otrzymują świa

dectwa z wyróżnieniem. Uznaniem ich 
rzetelnej pracy (średnia wszystkich ocen 
5,0 i wzorowe lub bardzo dobre zachowa
nie) to również wpis do Złotej Księgi. 

Wypis ze Złotej Księgi zamieszczamy 
poniżej .  

ZLOTA KSIĘGA 
Szkoły Podstawowej w Sułkowicach. 

Uwzględniając opinię Rady Peda
gogicznej, Dyrekcja Szkoły Podstawowej 
im. A. Mickiewicza w Sułkowicach 
przyznała świadectwa z wyróżnieniem 
następującym absolwentom: 

Villa 
Zarzecki Marcin, Dunaj Barbara, Król 
Aleksandra, Krupa Anna, Matulska Moni
ka, Sak Anna 

Vlllb 
Garbień Anna, Kania Marta, Obst Kata
rzyna, Skrzypek Małgorzata 

Ville 
Piechota Szymon, Maliszewska Joanna 

(cd s tr.7) 
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Garbień Małgorzata, Zawada Elżbieta 

Za bardzo dobre wyniki w nauce, pracy 
społecznej i zachowaniu do Złotej Księ
gi zostali również wpisani uczniowie: 

la 
Kapłon Katarzyna, Krzysztofek Monika, 
Kaleta Małgorzata, Gaweł Anna, Natanek 
Dorota, Piątek Ewelina, Sroka Agnieszka, 
Szymanek Krystyna, Światłoń Joanna, 
Światłoń Katarzyna 

Ib 

Cięcielowski Łukasz, Moskała Wojciech, 
Zdybał Miłosz, Kania Kamila, Listwan 
Katarzyna, Żuber Justyna 

le 
Bochenek Andrzej , Garbień Sławomir, 
Oliwa Piotr, Ptak Jarosław, Sroka Grze
gorz, Biela Paulina, Francuziak Elżbieta, 
Kozik I wona, Matulska Ewelina, Postawa 
Urszula, Starzec Joanna, Trąbka Anna, 

Id 
Flaga Szymon, Bochenek Justyna, Krzy
żek Justyna, Moskal Gabriela, Oskwarek 
Renata, Postawa Renata, Sala Justyna, 
Bochenek Ewa, Gaweł Karol, 

Ie 
Moskal Krzysztof, Obajtek Jakub, Pitala 
Kamil, Ciaputa Iwona, Chodnik Agniesz
ka, Łapa Justyna, Nędza Kamila, Profic 
Kamila, Światłoń Anna, 

Ila 
Hodurek Jacek, Duda Jarosław, Flaga Ra
fał, Biela Maria, Dzidek Magdalena, Dzi
dek Marta, Frosztęga Urszula, Moskal 
Aneta, Pieron Anna, Rozum Alicja, 
Światłoń Jolanta, 

llb 
Garbień Michał, Pelc Łukasz, Światłoń 
Jakub, Świerczyński Piotr, Chmielowska 
Małgorzata, Grabowska Kamila, Włoch 
Joanna 

Ile 
Cachro Bartłomiej, Hodurek Marcin, Ła
będź Wojciech, Piątek Łukasz, Stręk Mi
rosław, B ochenek Adrianna, 
Waksmundzki Piotr, Bernecka Urszula, 
Gaweł Agnieszka, Kułyk Małgorzata, Ku
rowska Joanna, Ligęza Magdalena, Pie
przyca Jolanta, Światłoń Urszula, Wójcik 
Ewa 

Ild 
Kozik Mateusz, Kuchta Tomasz, Nowak 
Magdalena, Rusek Ilona, Skorut Maria 

Ile 
Ćwiertnia Wojciech, Ziembla Sylwester, 
Biela Katarzyna, Gibas Bogumiła, Kozik 
Agata, Włoch Agnieszka, 

Ula 
Bochenek Paweł, Czarny Katarzyna, 
Krzykawska Katarzyna, Pochopień Kata
rzyna, Pułka Agata, Sak Iwona, Skorut 
Jolanta, Szklarczyk Sylwia 

lllb 
Pitala Mateusz, Profic Paweł, Ziembla 
Rafał, Bochenek Urszula, Boczkaja Tere
sa, Rusek Marzena, Salus Alicja, 

Ule 
Światłoń Paweł, Ogarek Sławomir, Zawa
da Urszula, Łabędź Agnieszka, Sala Mag
dalena, Latoń Katarzyna, Król Magdalena 

IVa 

Bochenek Michał, Dunaj Marcin, Kurow
ski Arkadiusz, Sosin Dominik, Garbień 
Magdalena, Krzykawska Ewelina, Świat
łoń Katarzyna 

IVb 

Boczkąja Paweł, Malina Piotr, Garbień 
Dorota 

IVc 

Kowalcze Sylwia, Nędza Elżbieta 
IVd 

Boczkąja Piotr, Oliwa Łukasz, Światłoń 
Wiesław, Biela Agnieszka, Jancarczyk 
Iwona, Kuchta Ewelina 

Va 

Latoń Krzysztof, Zarzecki Lukasz, Bagiń
ska Agnieszka, Betlej Aleksandra, Gatlik 
Joanna, Hodurek Urszula, Kułyk Anna, 
Latoń Karolina, Norek Barbara, Sadzik 
Kinga, Ziemianin Anna 

Vb 

Czaplicki Jakub, Piechota Grzegorz, Za
wada Grzegorz, Barańska Małgorzata, 
Morol'i Ewelina, Tondera Kamila, 

Vc 
Chodnik Ewa, Pułka Katarzyna, Światłoń 
Elżbieta, Latoń Edyta 

Vd 

Krupa Marek, Nędza Anna, Ogarek Mał
gorzata, Stokłosa Alicja 

Via 
Biela Agnieszka, Judasz Sławomir, Dą
browska Danuta, Kąś Katarzyna, Sosin 
Katarzyna, Witek Aleksandra 

Vlb 
Kuźniar Paweł, Biela Anna, Bielecka Ur
szula, Matulska Justyna, Mechut Katarzy
na, Pląder Anna 

Vlc 
Oliwa Zbigniew 

Vld 

Konik Katarzyna, Maliszewska Anna, 
Matulska I wona 

Vila 
Sroka Andrzej , Wydrzyńska Izabela, 

Bochnia Beata, Gaweł Urszula, Hodurek 
Dorota 

Vllb 

Moskal Łukasz, Moskal Tomasz, Pyrtek 
Piotr, Mucha Agata, Świerk Beata 

Vllc 
Łakoma Joanna, Miechota Marta 

Vlld 

Sroka Miłosz, Skorut Ewa 

. Odrębne wyróżnienie 
należy się najmłodszym w naszej szkole 
tzn.uczniom klas I-III. Nie zdobywają oni 
jeszcze sukcesów wojewódzkich ponieważ 
są za mali, ale są żywym srebrem w na
szej szkole.Aktywnie uczestniczą w życiu 
szkoły i gminy.Brali udział w konkursach 
plastycznych i innych wyszczególnionych 
powyż�j prezentując fantastyczne pomys
ły.Dzieci klas: 
- iła - wychowawca mgr Agata Kopacz; 
- Ilb - wychowawca mgr Danuta Kosto-
wal; 

Ud - wychowawca Maria Bochnia; 
przygotowały Jasełka, które zaprezento
wały w Szkole swoim kolegom oraz w 
Domu Opieki Społecznej w Harbutowi
cach dla dzieci specjalnej troski. 
Klasy HI-cie oczyściły pomnik ku czci 
ofiar pacyfikacji przed świętem 3-go Ma
ja. Aktywnie włączają się w ochronę śro
dowiska naturalnego naszej gminy. Z tego 
m.in. powodu powstał Dziecięcy Klub 
Ekologiczny, który z okazji Dnia Ziemi 
przygotował program artystyczny dla 
mieszkańców Sułkowic. Dzieci działające 
w tym Klubie wystąpiły z apelem do 
mieszkańców małych i dużych w formie 
listów do Burmistrza. Wybrane prace dru
kowane były w gazecie gminnej „Klam
ra" .Efektem tego apelu było spotkanie 
Burmistrza z autorami listów.Opiekunem 
Klubu jest p.mgr Danuta Kostowal. Małe 
uczennice są także aktywną częścią 
wspomnianego zespołu tanecznego. 

Uczniowie klas III-dch przygotowali 
uroczyste pożegnanie roku szkolnego w 
młodszej grupie wiekowej. Specjalny pro
gram artystyczny dla dzieci przygotowała 
klasa IIIc ze swoją wychowawczynią 
p.mgr Zofią Jodłowską. Również autor
stwa p.Jodłowskiej była wystawa na sali 
gimnastycznej w budynku C prezentująca 
całoroczny dorobek dzieci. 
Należy bezwzględnie podkreślić że zdo

bywane sukcesy i osiągnięcianaszych 
dzieci to nie tylko specyfika ich charakte
rów. Wszelkiego rodzaju występy środo
wiskowe i szkolne, spontaniczne reakcje 
na każdą akcję organizowaną przez PCK, 
to głównie wkład pracy wychowawczyń
.Ich właściwe podejście do młodego 
kształtującego się dopiero człowieka. 



( cd.ze str 7) 
Nie sposób opisać wszystkiego co działo 

się w szkole. Uroczyste akademie, spot
kania młodzieży z ludźmi którzy przeżyli 
pacyfikację oraz strażakami,udział w 
spektaklach teatralnych, pielgrzymki do 
Częstochowy i Kalwarii, zabawy i dysko
tek.i, imprezy sportowe i wycieczki turys
tyczne, nauka samorządności a przede 
wszystkim dydaktyka, wychowanie i 
opieka składają się na całość pracy tej 
Szkoły. 
Bezpieczeństwo uczniów na drogach jes 

również jedną z naszych trosk.Organizo 
wane masowo szkolenie uczniów (ok.100) 
na kartę rowerową prowadzone przez 
pp.mgr mgr Annę i Stanisława Witków 
oraz mgr Jana Sarzyńskiego sfinalizowa
ne będzie dopiero w następnym roku 
szkolnym.Szkoda że wysiłek uczniów 
nauczycieli nie został uwieńczony egza 
minem i uzyskaniem tego pożądaneg 
dokumentu przed wakacjami.Starania 
szkoły w tym względzie, z powodów od 
niej niezależnych spełzły na miczym. 
Wymieniaj ąc indywidualne i zespołow 

sukcesy naszej młodzieży staramy się do
datkowo wyróżnić ich rzetelną pracę, kul
turę osobistą i godne reprezentowanie 
Szkoły. Jednocześnie liczymy na to, że 
następnym roku szkolnym liczba osiąg
nięć i sukcesów się zwiększy. 
Opracowała 

:l(p'fotfziejc.zyk, 'WftufysTawa 

******** 

NIE POJECHAŁY 
SAME 
******** 

W ramach współpracy środowisko
wej w wyjeździe drużyny Gościbi do 
Włoch uczestniczyła część Zespołu Pieśni 
i Tańca „Elegia" z Rudnika. 

W Teramo Zespół wziął udział w 
Paradzie Sportowców, występując w stro
jach ludowych naszego regionu, grając i 
śpiewając. Oprócz tego uczestniczył we 
Mszy Świętej, na której to m.in. śpiewał 
Zespół polskie pieśni i piosenki kościel
ne. Swoj ą  obecnością Zespół wywołał 
aplauz Włochów obecnych na Mszy Św., 
oraz wielkie wzruszenie pracuj ącego tam 
polskiego księdza. 

Była również „Elegia" niestrudzo
nym obserwatorem sukcesów naszych pił
karek ręcznych, kibicując 
niezmordowanie na wszystkich meczach. 

'Waufemar 'WofsKJ 

SZCZYPIORNISTKI 
Międzynarodowy Turniej Piłki Ręcznej organizowany jest co roku. Organizatorzy 

czyli Międzynarodowa Federacja Piłki Ręcznej do uczestnictwa zaprasza już w stycz
niu naj lepsze na świecie, wg ich klasyfikacji zespoły. W tegorocznym XXII COPA 
INTERAMINA uczestniczyło 230 zespołów z 39 krajów, w tym 1 1  z Polski. 

Gościbia Sułkowice ma zatem w skali międzynarodowej tak wysokie notowania jak 
np.zespoły: MKS Kwidzyń, Sparta Poznań, Beskid N.Sącz, AWF Poznań, AWF 
Gdańsk, AKS Gdynia, a po uzyskanym sukcesie nawet je zdystansowała. 

Rozgrywki na turnieju były prowadzone na 15 boiskach i halach w ciągu jednego ty-
godnia. Gościbia rozegrała łącznie 6 spotkań. 

1 - Gościbia - Terano Italia ].9:8 (8:3) ,  
2 - Gościbia - Vetterslev Dania 21:6 (8:1) ,  
3 - Gościbia - Lehei V.G. Węgry 23:4 (11:1) ,  
4 - Gościbia - Svizzeva Szwajcaria 17:12 (9:6) ,  
S - Gościbia - B.A.Z. Pontoki Węgry 21:6 (9:4) ,  
6 - Gościbia - Taipei Cina Taiwan 19:22 (10:8). 

W ostatnim meczu finałowym, o I-sze miejsce w turnieju, Gościbia prowadziła na 10 
minut do końca. Trener komentując to spotkanie upatruje powód przegranej w zbyt ma
łym skupieniu zawodniczek oraz braku odporności psychicznej .  Zbyt dobrze szło 
(mówi), a przewaga bramkowa przez cały czas gry wprowadziła do zespołu rozluźnie
nie skupienia i koniecznej do ostatniego gwizdka, dyscypliny na boisku. Stwierdził 
dosłownie: .. . cały czas się nas bały, aż wreszcie dopadły i uciekły. Należy również bez
stronnie podkreślić, że wiekowo był zespół Taiwanu 2-3 lata starszy, a w niektórych 
indywidualnych przypadkach było 5 lat różnicy. Zajęliśmy w turnieju II miej sce i jest 
to bardzo dobry wynik uwzględniając *e wyjazd był formą nagrody i relaksu dla zes
połu za pracę dotychczasową i uzyskane osiągnięcia ... 

Plany trenera„ 
Z pełnego składu pierwszego zespołu Gościbii praktycznie pozostały cztery zawod

niczki. Perspektywy w układzie lokalnym są dla tych dziewcząt raczej mizerne. Brak 
możliwości zatrudnienia na miejscu może doprowadzić do konieczności budowy zespo
łu od podstaw. Dwa najbliższe zatem lata to okres intensywnej pracy z uczennicami 
klas 6-7. Pracy codziennej, prowadzonej nie na zasadzie odpracowania godzin lecz na 
zasadzie chęci zdobywania wyników. Musi to rozumieć prowadzący zajęcia oraz uczes
tnicząca w nich młodzież. Rola trenera nie ogranicza się wyłącznie do zajęć sporto
wych. Musi być on również opiekunem grupy, organizatorem, podporą, a często nawet 
kontrolerem i egzekutorem. Wielu nie rozumie lub nie chce rozumieć, że zajęcia na tre
ningach to tylko część obowiązków jakie na siebie przyjmuje chcący mieć wyniki 
trener. Wg oświadczenia p.Piątkowsk.iego jest w stanie w przeciągu wspomnianych 
dwóch lat doprowadzić nowy zespół do udziału w mistrzostwach Polski. Prosi jednak, 
co kilkakrotnie podkreślał aby mu w tej pracy, jeżeli nie chce się pomagać to nie 
przeszkadzać. 

Wracając do planów- to tygodniowy wyjazd we wrześniu do Francji - na zaproszenie 
do rozgrywek z mistrzem Francji i akademicką reprezentacją. Planów wyjazdowych 
można snuć znacznie więcej jest bowiem cały plik zaproszeń od liczących się Klubów
,brak jednak środków finansowych. Dziewczęta, zdaniem trenera zbyt wiele poniosły 
wyrzeczeń dla osiągnięcia posiadanego poziomu by w tej chwili ponosiły osobiście 
koszty wyjazdów. Ktoś kto nigdy nie uczestniczył w tego rodzaju imprezach nie jest w 
stanie zrozumieć wyjątkowo sympatycznej atmosfery panującej na boiskach międzyna
rodowych, gdy z głośników co kilka minut słyszy się: Gościbia Sułkowice . . . Gościbia 
Sułkowice. 

Z planów p.Piątkowskiego, a raczej marzeń czy zamierzeń to zorganizowanie w Suł
kowicach międzynarodowego turnieju takiego jak ten we Włoszech. W dyskusjach na 
ten temat ma istotne argumenty. Prestiż Klubu, zyski finansowe dla Gościbii, zyski fi
nansowe dla miasta oraz możliwości przebicia się na zewnątrz innych dziedzin działal:
ności lokalnej to kilka wartych przeanalizowania spostrzeżeń. Do zorganizowania 
jednak takiej i na taką skalę imprezy konieczne jest zrozumienie ogólne i autentyczna 
chęć zdobywania osiągnięć w pracy, osób tego się podejmuj ących. Niezbędni są rów
nież tacy którzy się tego podejmą, nie dla własnego lecz ogólnego interesu. 

Opracował Zb. Kołodziejczyk /Tekst nie był autorywwanyl. 



NASOM GWAROM UKOCHANOM 

Jus po ivy6oral( 
, Szanowni Czytelnicy. Jus jes po wyborak, jus jes po ty cały 

gorącce przedwyborcy. Pozostaje ino uzbroić sie w ciyrpliwoś i 
cekać na „łowoce" tyk wyborów. Jak na razie ciesy ino to, ze 
jednak nasi łobywatele staneni na wysokości zadania, ze nie dali 
sie poniyś niezdrowym emocjom i ze wybrali na radnyk ludzi, 
naprowde łodpowiydzialnyk, ucciwyk i nieskorumpowanyk. Je
zem przekonany, ze w zdecydowanej większości so to ludzie, 
ktorym autentycnie lezy na sercu dobro łobywateli nase gminy. 
Ciesy równiez i to, ze zostali wybrani demokratycnie przez nos 
samy� a.Jlie przywiezieni w tecce. 

lVlyśle szanowni nowowybrani Radni, ze nie zawiedzie
cie pokładanyk we Wos nadzieji i zrobicie wszystko, zebymy 
mogli łoddychać cyściyjsym powietrzem, pili cyściyjso wode, by 
nie tru4-Jl9S ścieki. 

W poprzedni kadencji zrobiono bardzo duzo, do zro
biynio jednak zostało bardzo wiele, wiele wiyncy. Jako nojwoż
niyjse uwozom załopatrzynie całe nase gminy we wode, budowe 
śmietniska, no i łocyscalnie ścieków. Ale nie mni wozno jes 
sprawa poprawiynio kontaktu na styku !obywatel - urząd. 
Żeby naprowde urząd był lo petenta (czyt łobywatela) a nie 
łodwrotnie. Zeby wiyncy w tym było cowieka, a mni bezdusne
go biurokraty. Marzy sie tys i to, zeby sprawy (ło ile mozności) 
były załatwiane prawie łod ręki, a nie za iluś tam razami. Ci
chym marzeniem pozostaje cęstsy kontakt Burmistrza i jego 

Kiedy posprzątamy ? 
Ze względu na postępujące zaśmiecenie środowiska i stały 

wzrost zagrożeń z tym związanych, system usuwania odpadów 
powinien być intensywnie rozwijany, aż do osiągnięcia pełnej 
obsługi gminy. Sprawdzone funkcjonowanie systemu pojemniko
wego odbioru odpadów w Sułkowicach, może obecnie być roz
szerzone na inne miejscowości Gminy o zabudowie skupionej 
lub pasmowej przy drogach. 
Równocześnie Urząd Miejski w Sułkowicach przypomina miesz
kańcom Sułkowic, że Uchwałą Nr XXXU/213/94 Rady Miejskiej 
w dnia 26 kwietnia 1993 r. został zatwierdzony regulamin okreś
lający zasady gromadzenia, usuwania i unieszkodliwiania odpa
dów a także obowiązki dotyczące utrzymania czystości w 
Gminie. 
W myśl regulaminu mieszkańcy Sułkowic zostali zobowiązani 
do zawarcia umowy pisemnej na wywóz odpadów stałych z Zak
ładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sułkowicach 
z siedzibą w Biertowicach (dokładne zasady gospodarki odpada
mi w gminie zawiera regulamin). 
Osoby, które dotychczas nie zawarły umowy z ZGKiM i podczas 
kontroli nie okażą kwitów z wywozu odpadów na komunalne 
wysypisko (wywóz nie rzadziej niż raz w miesiącu) zobowiąza
ne są do uiszczenia podwyższonej opłaty administracyjnej. Ter
min egzekwowania tej uchwały, · został przesunięty do 
II-półrocza br. ze względu na trudności w zakupie samochodu 
umożliwiającego dojazd do niemal wszystkich posesji w Gminie. 
jak wszyscy wiedzą samochód taki już jest, od miesiąca lipca 
więc, do wszystkich mieszkańców Sułkowic, którzy nie posiada
ją umowy z ZGKiM będą przesyłane stosowne zawiadomienia. 

9\l[aciej 'Buclefć 

zastępców w terenie, wszędzie tam kady sie cokolwiek robi i co
kolwielylzieje. 

Liste tako coby sie kciało, mozna ciągnoć w nieskońco
noś. Jedno nie ulego wontpliwości, ze naso demokratycnie wy
brano władza, kconc kiedysik popatrzyć ludziom prosto w łocy, 
musi zrobić wszystko, na co jo bedzie stać. A moze i nawet 
wiyncy. Szanowny czytelniku. Kconc łod władzy wymo
gać, trzeba ty władzy również pomóc, a przynojmni nie przesz
kodzać, nie podkładać kłody pod nogi. Np. przy budowie 
łocyscalni ścieków i kolektora ściekowego bedzie potrzebno wa
sa zgoda na przejście przez wase działki. Nie utrudniajcie tego 
(jak przy gazie) bo kazde utrudniynia, kazde łobejście „nietykal
nego" podrozo koszty, a na to przecies ido nase włosne pinion
dze. To ino jeden przykład z wielu problemów, ktore nos cekajo. 
Bo przeskodzać, nie godzić sie na nic, a równoceśnie wymagać 
i godać ze sie nic nie robi, to zwykłe, łordynarne świństwo. 
Myśle tys, ze ci co nie wzieni udziału w wyborak, ni majo zod
nego prawa do pretensji i pyskowanio. Bo kazdy móg jak nigdy, 
wybrać takik ludzi, jacy mu łodpowiadajo. A skoro nie wzion 
udziałll,.,to mu widocnie nie zależy na nicym. 

1\..ońconc to moje nieudolne pisanie, zyce nowowybra
nym radnym, Burmistrzowi, jego zastempcom, Przewodniczące
mu Rady, wielu sukcesów, mondryk i przemyślanyk decyzji, jak 
nojmni spraw drożliwyk, oraz duzo satysfakcji z wykonywanej 
pracy. 
Scęś Boże. 

Z powozaniym :!@man 1(pzifć 

*****REKLAMA***** 

Warsztaty Szkolne „ Rudnik 
Zespołu Szkół Mechanicznych w Sułkowicach 

· n f o r m u j ą o prowadzonych w okresie 
rzernry wakacyjnej przeglądach diagnos

tycznych _poja,zdów samoch<fdm,ryqh osobo-
ych z częzaro�ch, czągnikow oraz 
szelkj!_go rodzaju przyczep. 

Wlw przeglądów mozna dokonywać w 
trakcie pelnienza ay_żurów warsztatowych w 
odzinach 8. 00 - 13. 00 w dniach: 
, Jl, 18 i 25 lipca oraz 1, 8, 16 i 22 sier
nza. 

ewniamy fachową, wysoce kwalifikowa
ą obsługę. 

Kierownik Warsztat6w 
Stanisław Stopa 

Skład Materiałów Budowlanych 

w Krzywaczce „ tel. 312-91 

o f e r u j e :  
- szeroki asortyment wszelkich 

materiałów budowlanych 



O ławnikach, czyli kto do palestry? 

Informacja 
Prezes Sądu Wojewódzkiego w Krako

wie informuje o zbliżającym się terminie 
październikowych wyborów ławników lu
dowych i członków kolegiów do spraw 
wykroczeń. Kolejna kadencja w struktu
rach orzeczniczych wymiaru sprawiedli
wości przypada na lata 1995-1998. 

Podstawą prawną wyborów są przepisy 
ustaw - prawo o ustroju sądów powszech
nych (Dz. U. 1994 r. poz. 25) oraz o 
ustroju kolegiów do spraw wykroczeń 
(Dz. U. 1971 r. Nr. 12, poz. 1 18 z pózn. 
zm.). W ramach tych regulacji określono 
warunki jakim winni odpowiadać kandy
daci, tryb i termin zgłaszania kandydatów 
oraz organ właściwy dla przeprowadzenia 
wyborów. 

Kto może hyc ławnikiem albo 
członkiem kolegium. 
Ławnikiem może być wybrany ten kto: 
1) posiada obywatelstwo polskie i korzys
ta z pełni praw cywilnych i obywatel
skich, 
2) jest nieskazitelnego charakteru, 
3) nkończył 26 lat, 
4) jest zatrudniony lub zamieszkuje w 
miejscu kandydowania co najmniej od ro
ku, 
45) wyraził zgodę na kandydowanie. 

W stosunku do członków kolegium ob
niżony został limit wieku do 24 lat oraz 
pominięto wymóg zatrudnienia lub za
mieszkania w miejscu kandydowania. 
Kto może być ławnikiem albo 
członkiem kolegium. 
Ławnikami nie mogą być: 
1) osoby zatrudnione w sądach powszech
nych i innych sądach oraz w prokuratu
rze, 

2) funkcjonariusze policji oraz osoby zaj
mujące stanowiska związane ze ściganiem 
przestępstw, 
3) adwokaci i aplikanci adwokaccy, 
4) duchowni, 
5) żołnierze w czynnej służbie wojskowej 
i funkcjonariusze służby więziennej. 

Nie może być ławnikiem jednocześnie 
w więcej niż jednym sądzie. Podobnie 
ograniczenia wyborcze dotyczą kandyda
tów na członków kolegiów. 
'!ryb zgłaszania kandydatów na 
ławników albo członków kole
giów. 
Zgłoszenia kandydatów odbywają się w 
oparciu o przepisy zarządzeń Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej opublikowa
nych w Dzienniku Ustaw z 1990 r. Nr 26 
pod pozycjami 201 i 202. 
Prawo zgłoszenia kandydatów 
przysługuje: 
1) stowarzyszeniom, 
2) zakładom pracy, organizacjom i związ
kom zawodowym - zarejestrowanym na 
podstawie obowiązujących przepisów pra
wa, 
3) co najmniej 25 obywatelom. 
W zgłoszeniu należy podać: 
1) nazwę i numer rejestru, w którym sto
warzyszenia, organizacja lub związek zos
tały zarejestrowane albo w wypadku 
zgłoszenia przez grupę obywateli - czy
telne imię i nazwisko, datę urodzenia i 
miejsce zamieszkania osoby zgłaszającej 
kandydaturę, 
2) imię, nazwisko, datę urodzenia, miej
sce zamieszkania i miejsce zatrudnienia, 
wykształcenie zgłaszanego kandydata, 
3) rodzaj spraw w których kandydat na 
ławnika zamierza orzekać (cywilne, kar
ne, rodzinne, gospodarcze, z zakresu pra-

wa pracy lub ubezpieczeń społecznych) 
albo siedzibę kolegium, 
4) nazwę sądu: Sąd Wojewódzki w Kra
kowie, Sąd Rejonowy dla Krakowa-Pod
górza w Krakowie, Sąd Rejonowy dla 
Krakowa - Śródmieścia (w tym Sądzie 
zorganizowany jest Rejonowy Sąd Gospo
darczy), Sąd Rejonowy dla Krakowa -
Nowej Huty w Krakowie (w tym Sądzie 
zorganizowany jest Rejonowy Sąd Pracy), 
Sąd Rejonowy dla Krakowa - Krowodrzy 
w Krakowie, Sąd Rejonowy w Myśleni
cach). 
Kto jest uprawniony przyjąć 
zgłoszenie kandydata na ławni
ków albo członka kolegiów. 
Zgłoszenia kandydatów na ławników albo 
członków kolegiów należy dokonać właś
ciwym dla miejsca zamieszkania kandy
data - radom gmin najpóźniej do 3 1  lipca 
1994 r. 
Wyboru ławników i członków kolegiów 
dokonuje rada gminy, a po dokonanym 
wyborze prezes właściwego sądu odbiera 
od wybranych ślubowanie i wpisuje na 
listę uprawniającą osobę do orzekania. 
Przekazując powyższe informacje pragnę 
stwierdzić, iż sprawny i prawidłowy wy
bór ławników oraz członków kolegiów dis 
wykroczeń pozostawać będzie w bezpoś
rednim związku z możliwościami orzecz
niczymi radców oraz kolegiów dis 
wykroczeń, a przede wszystkim z reali
zacją konstytucyjnej zasady sprawowania 
wymiaru sprawiedliwości w sprawach 
poddanych właściwości sądów powszech
nych i kolegiów dis wykroczeń. 
Wiceprezes 
Sądu Wojewódzkiego 
w Krakowie 

(SS'W 'Wojciecń :l(pśció'fe!<:} 

mieszkańców bloków w Sułkowicach„ 
Korzystając z pierwszego po wyborach samorządowych wydania gazety, zwracani się tą drogą do głosujących 

na mnie mieszkańców bloków z serdecznym podziękowaniem za udzielone mi poparciene. 
W ostatniej chwili zdecydowałam się na reprezentowanie Nas w Radzie Miejskiej. Decyzja była o tyle trudna 

że kandydując po raz drugi zdawałam sobie sprawę, że specyfika naszego Okręgu (Bloki) nie jest rozumiana 
przez radnych Rady Miejskiej. Problemy nasze są inne i w wielu przypadkach sprzeczne z interesami pozosta
łych mieszkańców Sułkowic. 

Nie chcę obecnie składać jakichkolwiek deklaracji, nie będę wyliczała w jakich sprawach jako radna interwę
niowałam w ubiegłych czterech latach, co udało mi się załatwić a czego nie mogłam. Liczę że problemy i 
potrzeby nasze znam wszystkie. 

Sądzę że poparcie udzielone mi przy urnie wyborczej uwidoczni się na codzień przez co będę mogła w wielu 
sprawach przekonać innych członków Rady że Osiedle-Bloki to potężna wspólnota dbająca zbiorowym zdecydo-
waniem o własne interesy. 'Wfaays'Cawa :l(pfotfzi.ejczyt 



W ostatnią majową niedzielę odbył 
się zapowiadany na łamach „KLAMRY" 
konkurs recytatorski poświęcony poezji 
dwóch wielkich romantyków: Słowackie
go i Mickiewicza. 

Atmosfera była podniosła i uroczys
ta i może nawet przypominała nieco kli
mat niegdysiejszych majowych Dni 
Oświaty, Książki i Prasy, które przeminę
ły wraz z „Socjalizmem". Ale lewica 
wszak znów u władzy więc może i majo
we spotkania z literaturą powrócą?. Wte
dy Sułkowice znalazłyby się w 
awangardzie. Ale dość ironii. Impreza 
zorganizowana przez Bibliotekę Publiczną 
i wspierana finansowo przez Ośrodek 
Kultury w Sułkowicach była naprawdę 
sympatyczna i udana. Miałyśmy się o tym 
okazję przekonać pracując w jury. Uczes
tnicy startowali w dwóch grupach wieko
wych: 
I grupa . . . .  uczniowie klas II - VI 

II grupa . . . . uczniowie klas VII, VIII i 
uczniowie szkół średnich z naszej gminy. 
W tak ustawionym przedziale, mile 
wszystkich zaskoczył poziom uczestników 
z ldas II-VI. Dzieci młodsze prezentowały 
z dużą swobodą i umiejętnie operując 
środkami ekspresji obszerne utwory: np. 
,,Powrót Taty", ,,Lilie", ,,Koncert nad kon
certami". Jury, a mamy nadzieję, że i 
licznie przybyli widzowie (głównie rodzi
ny uczestników) byli zbudowani doskona
łym pamięciowym opanowaniem tekstów 
jakie zaprezentowały dzieci. Ale, żeby ta 
relacja  z konkursu nie była różową laurą 

Lokalni Sponsorzy! 
W miesiącu czerwcu Ośrodek Kul

tury w Sułkowicach organizował cykl im
prez pod wspólnym hasłem - Gminne 
Obchody Dnia Dziecka. 

Problemy :finansowe zmusiły jednak 
organizatora do szukania sponsorów. 

Na ogłoszony apel 
odpowiedzieli: 

1) Fabryka Narzędzi „Kuźnia" S.A. 
2) Gminna Spółdzielnia „SCh" w Suł
kowicach. 
3) Pan Pułka Grzegorz. 

Za zrozumienie istoty problemu 
oraz przychylności i popierania w miarę 
możliwości wszelkich pnejawów chęci 
działalności w interesie tutejszej spolecz
nośc� Ośrodek Kultury w Sułkowicach 
składa serdeczne podziękowania w imie
niu Dzieci oraz własnym. 

dodamy, że zdarzyły się nieprawidłowo 
akcentowane formy trybu przypuszczają
cego np. zamiast �szałbym uczestnicy 
mówili słyszałbym. 

Uczestnicy Konkursu w kategorii 
młodzieży sięgali z reguły po utwory 
krótsze, ale też częściej sięgali po subtel
ne liryki Słowackiego, które w młodszej 
grupie prawie nie były prezentowane. 

Po zakończeniu przesłuchań kon
kursowych kiedy jury udało się na zupeł
nie nieburzliwą naradę (każdy z jurorów 
oceniał prezentacje utworów w skali 1-10, 
potem punkty zsumowano) swoje wiersze 
zaprezentowała Liliana Barańska z Krako
wa, poetka, autorka tekstów piosenek. 

I na koniec najgorętsze 
emocje: ogłoszenie wyników: 

� (kl. Il - VI) 
I miejsce - Katarzyna Sosin 

S.P. Sułkowice 
Il miejsce � Agnieszka Szczurek 

S.P. Rudnik 
Il miejsce ex eguo, Łukasz Zarzecki 

S.P. Sułkowice 
Kategoria młodzieży: 

I miejsce - Marzena Profic 
S.P. Biertowice 

Il miejsce - Miłosz Sroka 
S.P. Sułkowice 

m miejsce - Anna Garbień 
S.P. Sułkowice 

Po ogłoszeniu wyników wszyscy' 
uczestnicy konkursu otrzymali nagrody 
książkowe. Zwycięzcy, oprócz wartościo-

I l  

wych pozycji książkowych otrzymali rów
nież nagrody rzeczowe. 

I jeszcze na koniec osobiste refleks
je: Poezje A. Mickiewicza i J. Słowackie
go krzepiły Polaków w okresie zaborów. 
Ale i teraz mowa polska stanowi ducho
wy pokarm dla wielu pisarzy polskich, 
którzy wybrali emigrację. Tych, którzy 
wyemigrowali po wojnie jak Cz. Miłosz i 
tych, którzy wyemigrowali po ogłoszeniu 
stanu wojennego jak B arańczak. Myślimy, 
że ich poezja mogłaby być przedmiotem 
następnego Konkursu. Uczestnicy mieliby 
okazję nie tylko zachwycać się urodą sło
wa, ale i pomyśleć o losach tych, którzy 
za swoją bezkompromisowość zapłacili 
wysoką cenę - cenę emigracji, wygnania, 
poczucia obcości, nostalgii. To dla nich 
mowa polska była jedyną dostępną oj
czyzną. 
Bardzo pięknie pisze o tym Czesław Mi
łosz: 
Moja wierna mowo, 
Służyłem tobie, 
Co noc stawiałem przed tobą miseczki z 

kolorami, 
Żebyś miała i brzozę i konika polnego i 

gila 
zachowanych w mojej pamięci. 
Trwało to dużo lat. 
Byłaś moją ojczyzną bo zabrakło innej. 

( . . . ) 
A więc do zobaczenia na następnym 

konkursie! 
!Jlnli.na Xp.ziof 

'13oiena (joCa 

Jedyna w swoim rodzaju nowość 
tylko dla wymagających i wrażliwych na jakość wykonania 

TAPETA NATURALNA NATRYSKOWA 
,,JADECOR'' 

Fachowe wykonanie, przystępne terminy, konkurencyjne ceny to 
pierwsze przykazanie firmy: ,,RENOWACJE" Tadeusza Gawła,32-440 
Sułkowice ul. Na Oblasek 27. 
Gęsta elastyczna mieszanka naturalnych wl6kien bawełny, bezkonkurencyjna pod wzgę

dem zestawienia i wyboru wysokogatunkowych naturalnie czystych surowc6w jest 
gwarancją peifekcyjnej technologii wykonania. 
Zdolność dyfu'lji (tzw.oddychanie ścian), izolacja cieplna, odporność na zabrudzenia, 

wlaściwiści elastyczne eliminujące ewentualne pęknięcia, nwżliwość dokonywania nie
zauważalnych poprawek to tylko kilko. z wielu zalet. 
Kilkaset jedno i wielobarwnych wzor6w o rożnej, zależnej od gust6w zamawiającego 

strukturze przy nieograniczonym bogactwie nwżliwości - to rozwiązanie problem.6w de
koracyjnych i funkcjonalnych. 
ZAPOMNIJ O TRADYCYJNEJ TAPECIE! 

BĄDŹ PIERWSZY I LEPSZY OD SĄSIADA! 
MIEJ U SIEBIE KLASĘ EUROPEJSKĄ! 

Z Firmą RENOWACJE wybierz to co najlepsze! 
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Gratulacje 
Występując w imieniu zespołu redakcyj_ne_go gratu

luję serdecznie zaufania jakim obdarzyła Panstwa tu
tejsza ępołeczność dokonując wyboru do Rady Miejskiej. � Dla części z Was jest to kontyp.uacja :{>Odjętego 
cztery lata wcześniej zobowiązania� aia części dopiero 
początek tej nieznanej i niełatwiej arogi. 

Zgoda, którą �aziliście na kandydowanie w wy
borach świadczy o Waszej chęci wspierania i umacnia
nia procesu buaowania społeczeństwa obywatelskiego 
a samorząd terytorialny jest jego koniecznY!Il elemen
tem. Ponieważ wspólnie znacznie łatwiej pokonuje si� 
wszelkich trudności - życzę Państwu wypracowania juz 
w okresie początkowy:rp., wzajemnego zrozumienia i 
komP,romisu w interesie dobra i pomyślności naszej 
wspolnoty, którą jest Gmina. 

Opinia o Waszej uczciwości, odpowiedzialności i roz
sądnych :Qoglądach została potwierdzona przy urnach 
wyborczych w dniu 19 czerwca. 

Zyczę utrzymania tej opinii, pełnej reali
zacji założonych planów oraz satysfakcji ze 
wspólnych osiągnięć. 

'W imieniu »1Cfamry0 

Z6. 1(pfoiziejc.zyl( 

************************************************* 

Podziękowanie 
Serdecznie dziękujemy Radzie Rodziców przy Szkole Podstawowej im.Adama 

Mickiewicza w Sułkowicach za wspólną troskę, dobre rady, cenne uwagi, wsparcie fi
nansowe i poświęcanie własnego wolnego czasu dla dobra wszystkich dzieci naszej 
Szkofr. 

ł' odziękowania kierujemy także pod adresem wszystkich ludzi dobrej woli, którzy 
działanie Szkoły wspierali przez cały rok szkolny w różnoraki, możliwy im sposób. 

tJJyrekcja Szkdfy Potfstawowej 
w Sułkowicach 

************************************************ 

Sportowa grochówka 
Już kolejny raz (szósty) KOZP i KS Hutnik zorganizowały dla chłopców urodzonych 

w 1984 roku i młodszych turniej piłkarski 
41 zespołów, w sumie 342 początkujących piłkarzy to ogólna ilość uczestniczących w 
imprezie. 
Zjęcie miejsca II przez Gościbię Sułkowice, reprezentowaną przez: 
-Jana Kania, 
-Tomasza Matoga, 
-Łukasza Chwała, 
-Janusza Miziura, 
-Jarosława Profic, 
-Wojciecha Profic, 
-Dariusza Profic 
( opiekun Stanisław Profic) 

to niewątpliwy sukces sportowy najmłodszych uczniów Szkoły Podstawowej z Sułko
wic. 

Nagrody w pą.staci sprzętu sportowego, które otrzymały cztery pierwsze zespoły 
ufundowały m.in: NSZZ,,Solidarność" Pracowników HTS, KOZPN, Hutnik i prezes KS 

OD SIERPNIA 
OCENIAMY 

Wsród zarzutów formuowanych przez 
borców, najcięższym jest zła obsługa 

· eszkańców w Urzędzie. 
Zarzut to tym bardziej ważki, że ni-

zym nie można go wytłumaczyć. Ani 
tanem Gminnej kasy, ani też sytuacją 
iometeorologiczną. Urzędnik powinien 
yć nie tylko kompetentny ale i uprzejmy. 
czywiście uprzejmość ta powinna obo
iązywać obie strony - urzędnika załat
iającego sprawę oraz Petenta. 

Nie jest tutaj moją intencją utyskiwać 
a złe zachowanie się Petentów. Wszak 

·est to wkalkulowane w ryzyko zawodo
e. Jednak muszę podkreślić, że w moim 

rzekonaniu urzędnik musi być uprzejmy. 
hcąc taką postawę wymusić postanowi

em od sierpnia br. włączyć wszystkich 
ieszkańców (za ich życzliwym przyzwo

eniem) do udziału w ocenie pracy urzęd
ików, a przez to do współdecydowania o 

sokości wynagrodzeń w Urzędzie. 
Sprawa ta się uda, jeżeli maksymalnie 

użo załatwiających swe sprawy miesz
, ców wypełni ankietkę, na temat jakoś

i obsługi w Urzędzie. Oczywiście nie 
hodzi tutaj jedynie o oceny negatywne. 
soby zadowolone z obsługi, powinny 

· e wypełnić ankietę. 
W kolejnej Klamrze, zaprezentujemy 

zór ankiety. Bedzie on także na tablicy 
głoszeń Urzędu. Każdy pracownik posia
a identyfikator a więc będzie można 
ceniać konkretne osoby. 

Żakładam, że przy przewadze ocen ne
atywnych konkretnego pracownika, nie 
trzyma on ruchomej części wynagrodze
ia t.j. dodatku służbowego. Jest oczywis
m, że jako powód oceny negatywnej, 

ie może być traktowana odmowa załat
ienia sprawy niemożliwej ze względów 
rawnych lub finansowych. Zanim przyz

czaimy się wszyscy do tego ekspery
oceny te będą drobiazgowo 

nalizowane. 
Jestem przekonany, że po kilku miesią

ach wystarczy sama świadomość możli
ości dokonania takiej oceny, aby 
szystkie oceny były pozytywne. 

Adam Gumularz 
Karpaty Siepraw .Czerwone Berety(16 
Batalion Powietrzno-Desantowy) nato-_ 
miast raczyły uczestników wyśmienitą 
wojskową grochówką. 

Gratulacje dla naszych najmłodszych 

futbolistów oraz ich opiekuna składają 
sympatycy oraz Redakcja. 


